

Ref : **ADM/LMN/2024/38** : المرجع
Date: **15/04/2024** : التاريخ

LOCAL MARINE NOTICE IN ABU DHABI

النشرة البحريّة المحليّة لإمارة أبوظبي

To : All users of waterways, mariners and maritime operators in Abu Dhabi

إلى : جميع مستخدمي الممرات المائية والبحارة
والمشغلين البحريين في أبوظبي

Location : Abu Dhabi Waterways

الموقع : الممرات المائية، أبوظبي

Subject : Unstable Weather Conditions

الموضوع : التقلبات الجوية

Kindly be advised that weather in the region expected to be unstable in coming three days 15 to 17 April 2024 accompanied by convective clouds which may cause rain, clouds, high speed wind, low visibility, rough and turbulent seas.

To ensure the safety of our waterways users, Abu Dhabi Maritime urges all Mariners and Marine operators to instruct their masters/operators to avoid sailing in unstable weather conditions, monitor weather forecasts, follow instructions issued by the competent authorities before sailing out, and take all necessary measures in cases of weather deterioration, keeping in mind that prevailing weather could be severe than the forecast as attached to this notice.

In cases of emergency please contact the concerned authorities on following numbers 999/996.

يرجى العلم بأنه من المتوقع أن يكون الطقس في المنطقة غير مستقر خلال الأيام الثلاثة القادمة اعتباراً من 15 إلى 17 أبريل 2024، مصحوباً بت تكون سحب ركامية مما قد يتسبب في هطول أمطار وزيادة سرعة الرياح وانخفاض الرؤية واضطراب البحر.

ولضمان سلامة مستخدمي الممرات المائية لدينا، تحت شركة أبوظبي البحريّة جميع البحارة والمشغلين البحريين على إرشاد الربابنة/المشغلين البحريين بتجنب الإبحار في ظروف الجوية غير المستقرة، ومراقبة الحالة الجوية، واتباع التعليمات الصادرة عن الجهات المختصة قبل الإبحار، واتخاذ جميع التدابير اللازمة في حالات تدهور الطقس، مع الأخذ في الاعتبار أن الطقس السائد يمكن أن يكون أسوأ عن التوقعات، كما هو موضح في النشرة الجوية المرفقة.

وفي حالات الطوارئ، يرجى الاتصال بالسلطات المعنية على الأرقام التالية 996/999.



سيف المهيري

الرئيس التنفيذي - أبوظبي البحريّة
Capt. Saif Al Mheiri
CEO - Abu Dhabi Maritime


NCM

 المركز الوطني للأرصاد
 National Center of Meteorology

NCM Keeping Credible

النشرة الجوية

الإمارات العربية المتحدة

التاريخ	الاثنين 06 شوال 1445 هـ ، 15 أبريل 2024 م			
من الساعة 08:00 صباحاً إلى الساعة 08:00 صباحاً يوم الغد				
الوصف العام				
امتداد منخفض جوي سطحي، يصاحبه امتداد منخفض جوي في طبقات الجو العليا.				
الطقس اليوم				
طقس غير مستقر ويتألله السحب الركامية مع سقوط أمطار مختلفة الغزار على مناطق متفرقة، وتمثل درجات الحرارة للارتفاع، والرياح معندة إلى نشطة السرعة وقوية أحياناً خاصة مع نشاط السحب تكون مثيرة للغبار والأتربة تؤدي إلى تدني مدى الرؤية الأفقية، والبحر متوسط إلى مضطرب الموج يصبح شديد الإضطراب أحياناً ليلاً وصباح الثلاثاء مع السحب في الخليج العربي ومضطرب إلى متوسط الموج في بحر عمان.				
المناطق	درجات الحرارة			
الصفرى	العظمى	الصفرى	العظمى	المناطق
35 - 25	85 - 70	27 - 22	34 - 28	الساحلية والجزر
30 - 20	80 - 65	24 - 19	37 - 32	الداخلية
25 - 15	65 - 50	21 - 16	27 - 20	الجلبية
الرياح				
الاتجاه	السرعة (كم/س)	المناطق		
شمالية شرقية، جنوبية شرقية	15 إلى 25 تصل إلى 45 كم/س	الساحلية والجزر		
شمالية شرقية، جنوبية شرقية	15 إلى 30 تصل إلى 55 كم/س	الداخلية		
شمالية شرقية - جنوبية شرقية	15 إلى 25 تصل إلى 55 كم/س	الجلبية		
الطقس المتوقع للأربعة أيام القادمة				

الثلاثاء 16 أبريل 2024

يستمر الطقس غير مستقر يتألله السحب الركامية مع سقوط أمطار مختلفة الغزار على مناطق متفرقة، وإخفاض ملحوظ في درجات الحرارة، والرياح جنوبية شرقية تتحول إلى شمالية غربية معندة إلى نشطة السرعة وقوية أحياناً خاصة مع نشاط السحب تكون مثيرة للغبار والأتربة تؤدي إلى تدني مدى الرؤية الأفقية، وسرعتها من 25 إلى 35 تصل 65 كم/س، والبحر مضطرب الموج وشديد الإضطراب مع نشاط السحب في الخليج العربي ومضطرب الموج في بحر عمان.

الأربعاء 17 أبريل 2024

غائم جزئي يوجه عام وغائم مع سقوط أمطار على بعض المناطق الشمالية والشرقية، وربط ليلاً وصباح الخميس على بعض المناطق الداخلية والساحلية، والرياح شمالية غربية إلى جنوبية غربية خفيفة إلى معندة السرعة تنشط أحياناً مثيرة للغبار، وسرعتها من 10 إلى 25 تصل 40 كم/س، والبحر مضطرب إلى متوسط، يصبح خفيف الموج مساءً في الخليج العربي ومضطرب إلى متوسط الموج في بحر عمان.

الخميس 18 أبريل 2024

صحو يوجه عام وغائم جزئي أحياناً خاصة شمالاً، مع ارتفاع في درجات الحرارة، وربط ليلاً وصباح الجمعة مع احتمال تشكل الضباب أو الضباب الخفيف على بعض المناطق الساحلية والداخلية، والرياح جنوبية غربية خفيفة إلى شمالية غربية خفيفة إلى معندة السرعة تنشط أحياناً، وسرعتها من 10 إلى 25 تصل 40 كم/س، والبحر خفيف الموج في الخليج العربي ومتوسط إلى خفيف الموج في بحر عمان.

الجمعة 19 أبريل 2024

صحو يوجه عام وغائم جزئي أحياناً، وربط ليلاً وصباح السبت مع احتمال تشكل الضباب أو الضباب الخفيف على بعض المناطق الساحلية والداخلية، والرياح جنوبية غربية تتحول إلى شمالية شرقية خفيفة إلى معندة السرعة، وسرعتها من 10 إلى 20 تصل 30 كم/س، والبحر خفيف الموج في الخليج العربي وفي بحر عمان.


NCM

 المركز الوطني للأرصاد
 National Center of Meteorology

WEATHER BULLETIN

United Arab Emirates

NCM Keeping Credible
Date

 Monday 06 Shawwal 1445 , 15 April 2024
 Time 08:00 a.m. to 08:00 a.m. next day

General Description

An extension of a surface Low-pressure system accompanied by an extension of an upper air Low-pressure system.

Weather Today

Unstable weather, accompanied by convective clouds with rainfall of different intensities over scattered areas. Temperatures tend to increase. Moderate to fresh winds, and strong at times especially with cloud activity causing blowing dust and sand reducing the horizontal visibility. The sea will be moderate to rough, becoming very rough at times by night and Tuesday morning with clouds in the Arabian Gulf and moderate to rough in Oman sea.

Area	Temperatures		R.H. %	
	Max.	Min.	Max.	Min.
Coastal & islands	28 - 34	22 - 27	70 - 85	25 - 35
Internal	32 - 37	19 - 24	65 - 80	20 - 30
Mountains	20 - 27	16 - 21	50 - 65	15 - 25

Wind

Area	Speed (Km/h)	Direction
Coastal & islands	15 - 25, reaching 45 km/hr.	Northeasterly - Southeasterly
Internal	15 - 30, reaching 55 km/hr.	Northeasterly - Southeasterly
Mountains	10 - 20, reaching 55 km/hr.	Northeasterly - Southeasterly

Forecast for the coming 4 days
Tuesday 16 April 2024

Unstable weather will continue accompanied by convective clouds with rainfall of different intensities over scattered areas, and a significant decrease in temperatures. Moderate to fresh Southeasterly becoming to Northwesterly winds, strong at times especially with clouds activity causing blowing dust and sand reducing the horizontal visibility, with a speed of 25 - 35 reaching 65 km/hr. The sea will be rough and very rough with cloud activity in the Arabian Gulf and rough in Oman Sea.

Wednesday 17 April 2024

Partly cloudy in general and cloudy with rainfall over some Northern and Eastern areas. Humid by night and Thursday morning over some internal and coastal areas. Light to moderate Northwesterly to Southwesterly winds, freshening at times causing blowing dust, with a speed of 10 - 25 reaching 40 km/hr. The sea will be rough to moderate, becoming slight by evening in the Arabian Gulf and rough to moderate in Oman Sea.

Thursday 18 April 2024

Fair in general and partly cloudy at times especially Northward. With an increase in temperatures. Humid by night and Friday morning with a probability of fog or mist formation over some coastal and internal areas. Light to moderate Southwesterly to Northwesterly winds, freshening at times, with a speed of 10 - 25 reaching 40 km/hr. The sea will be slight in the Arabian Gulf and moderate to slight in Oman Sea.

Friday 19 April 2024

Fair in general and partly cloudy at times. Humid by night and Saturday morning with a probability of fog or mist formation over some coastal and internal areas. Light to moderate Southwesterly becoming Northeasterly winds, with a speed of 10 - 20 reaching 30 km/hr. The sea will be slight in the Arabian Gulf and in Oman Sea.

Tel: +971 2 222 7777

Fax: +971 2 666 1575

Email: ncms@ncms.ae

www.ncm.ae

 Abu Dhabi Maritime
 PO Box 54477
 Abu Dhabi, UAE

 Telephone: +971 2 695 2000
 Facsimile: +971 2 695 2177
 Email: info@admaritime.ae

 أبوظبي البحريّة
 54477 .ب.ص.
 أبوظبي، الإمارات العربية المتحدة



النَّشْرَةُ الْبَحْرِيَّةُ



آخر تحديث 14/04/2024


NCM
 المركز الوطني للأرصاد
 National Center of Meteorology

الجمعة 2024/04/19	الخميس 2024/04/18	الأربعاء 2024/04/17	الثلاثاء 2024/04/16	الاثنين 2024/04/15	ال الخليج العربي
قدم 2 - 1	قدم 2 - 1	قدم 3 - 2	قدم 5 / 4 - 2	قدم 4 / 3 - 1	ارتفاع الموج بالقدم
عقدة 12 - 06	عقدة 12 - 06	عقدة 14 - 07	عقدة 20 / 18 - 08	عقدة 16 - 08	سرعة الرياح بالعقدة
شمالية غربية - جنوبية شرقية	جنوبية غربية - شمالية غربية	شمالية غربية - جنوبية غربية	جنوبية شرقية - شمالية شرقية	جنوبية شرقية - شمالية شرقية	اتجاه الرياح
قدم 3 - 2	قدم 3 - 2	مد 6 / 5 - 3	قدم 9 / 8 - 6	قدم 9 / 6 - 4	ارتفاع الموج بالقدم
عقدة 14 - 07	عقدة 14 - 07	عقدة 20 / 18 - 10	عقدة 28 / 26 - 20	عقدة 28 / 20 - 16	سرعة الرياح بالعقدة
شمالية غربية - جنوبية شرقية	جنوبية غربية - شمالية غربية	شمالية غربية - جنوبية غربية	جنوبية شرقية - شمالية شرقية	جنوبية شرقية - شمالية شرقية	اتجاه الرياح
الجمعة 2024/04/19	الخميس 2024/04/18	الأربعاء 2024/04/17	الثلاثاء 2024/04/16	الاثنين 2024/04/15	الساحل الشرقي
قدم 2 - 1	قدم 2 - 1	مد 3 / 2 - 1	قدم 5 / 4 - 2	مد 3 / 2 - 1	ارتفاع الموج بالقدم
عقدة 12 - 06	عقدة 12 - 06	عقدة 14 - 07	عقدة 20 / 18 - 10	عقدة 14 - 07	سرعة الرياح بالعقدة
شمالية شرقية - جنوبية شرقية	شمالية غربية - جنوبية شرقية	شمالية غربية - جنوبية غربية	شمالية شرقية - جنوبية شرقية	شمالية شرقية - جنوبية شرقية	اتجاه الرياح
مد 3 - 2	مد 4 - 2	مد 6 / 5 - 3	مد 8 / 6 - 4	مد 6 / 5 - 3	ارتفاع الموج بالقدم
عقدة 14 - 07	عقدة 16 - 08	عقدة 20 / 18 - 10	عقدة 26 / 20 - 16	عقدة 20 / 18 - 10	سرعة الرياح بالعقدة
شمالية شرقية - جنوبية شرقية	شمالية غربية - جنوبية شرقية	شمالية غربية - شمالية غربية	شمالية شرقية - جنوبية شرقية	شمالية شرقية - جنوبية شرقية	اتجاه الرياح

NCM Keeping Credible

[ncmsmedia](#) [ncms_media](#) [officialuaeweather](#) [UAE Weather Chanel](#) [www.ncm.ae](#)



Marine Forecast

Last Update 14/04/2024



NCM
المراكز الوطنية للأرصاد
National Center of Meteorology

ARABIAN GULF		Monday 15/04/2024	Tuesday 16/04/2024	Wednesday 17/04/2024	Thursday 18/04/2024	Friday 19/04/2024
ONSHORE	WAVE HEIGHT	1 - 3 / 4 FT	2 - 4 / 5 FT	2 - 3 FT	1 - 2 FT	1 - 2 FT
	WIND SPEED	08 - 16 KT	08 - 18 / 20 KT	07 - 14 KT	06 - 12 KT	06 - 12 KT
	WIND DIRECTION	SE - NE	SE - NW	NW - SW	SW - NW	NW - SE
OFFSHORE	WAVE HEIGHT	4 - 6 / 9 FT	6 - 8 / 9 FT	3 - 5 / 6 FT	2 - 3 FT	2 - 3 FT
	WIND SPEED	16 - 20 / 28 KT	20 - 26 / 28 KT	10 - 18 / 20 KT	07 - 14 KT	07 - 14 KT
	WIND DIRECTION	SE - NE	SE - NW	NW - SW	SW - NW	NW - SE
EASTERN COAST		Monday 15/04/2024	Tuesday 16/04/2024	Wednesday 17/04/2024	Thursday 18/04/2024	Friday 19/04/2024
ONSHORE	WAVE HEIGHT	1 - 2 / 3 FT	2 - 4 / 5 FT	1 - 2 / 3 FT	1 - 2 FT	1 - 2 FT
	WIND SPEED	07 - 14 KT	10 - 18 / 20 KT	07 - 14 KT	06 - 12 KT	06 - 12 KT
	WIND DIRECTION	NE - SE	NE - SE	SE - NW	NW - SE	SE - NE
OFFSHORE	WAVE HEIGHT	3 - 5 / 6 FT	4 - 6 / 8 FT	3 - 5 / 6 FT	2 - 4 FT	2 - 3 FT
	WIND SPEED	10 - 18 / 20 KT	16 - 20 / 26 KT	10 - 18 / 20 KT	08 - 16 KT	07 - 14 KT
	WIND DIRECTION	NE - SE	NE - SE	SE - NW	NW - SE	SE - NE

NCM Keeping Credible

ncmsmedia ncms_media officialuaeweather UAE Weather Chanel www.ncm.ae